

**Patricia Kosseim, Senior General Counsel and Director General
Legal Services, Policy, Research and Technology Analysis Branch
Office of the Privacy Commissioner of Canada (OPC)**

Patricia provides strategic legal and policy advice on a broad range of privacy issues, oversees privacy research and analysis of emerging information technologies, and represents the Privacy Commissioner before courts and Parliamentary Committees.

Patricia has also worked at Genome Canada and the Canadian Institutes of Health Research where she developed and led national strategies to address ethical, legal and social implications of science and technology.

Prior to moving to Ottawa, Patricia practiced as a lawyer in Montreal for over six years with a large national law firm.

Patricia graduated in Business and Law from McGill University in Montreal and holds a Masters' degree in Medical Law and Ethics from the King's College London, UK.

Called to the Barreau du Québec in 1993, she has since published and presented extensively on matters of health law, privacy and ethics. In 2013-14 and 2014-15, she taught part-time at the Common Law section of the Faculty of Law, University of Ottawa.

Patricia is currently a member of the Board of Governors of The Ottawa Hospital, the National DNA Databank Advisory Committee, and the Research Integrity Committee of the Fonds de recherche du Québec.

**Patricia Kosseim, avocate générale principale et directrice générale,
Direction des services juridiques, des politiques, de la recherche et de l'analyse des
technologies,
Commissariat à la protection de la vie privée du Canada**

Patricia Kosseim fournit des avis stratégiques en matière de droit et de politiques concernant un large éventail d'enjeux relatifs à la vie privée, dirige la recherche et l'analyse des nouvelles technologies de l'information et représente le commissaire à la protection de la vie privée auprès des tribunaux et des comités parlementaires.

M^{me} Kosseim a travaillé auparavant pour Génome Canada et les Instituts canadiens de recherche en santé, où elle pilotait des stratégies nationales visant à atténuer les répercussions éthiques, juridiques et sociales des sciences et de la technologie.

Avant de s'installer à Ottawa, Patricia Kosseim a pratiqué le droit à Montréal pendant plus de six ans au sein d'un grand cabinet national.

M^{me} Kosseim est titulaire de diplômes en administration et en droit de l'Université McGill de Montréal et d'une maîtrise en droit médical et en éthique du King's College de Londres.

Elle a été admise au Barreau du Québec en 1993 et compte à son actif de nombreuses publications et communications dans le domaine du droit de la santé, de la protection de la vie privée et de l'éthique. En 2013-14 et 2014-15, elle a enseigné à temps partiel à la Section de common law de la Faculté de droit de l'Université d'Ottawa.

Patricia Kosseim siège au conseil d'administration de l'Hôpital d'Ottawa, elle est membre du Comité consultatif de la banque nationale de données génétiques ainsi que le Comité aviseur sur la conduite responsable de la recherche pour les Fonds de recherche du Québec.